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21.03.2019 

 

 

 

Med henvisning til § 37 stk. 1 i Inatsisartut’s forretningsorden, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Naalakkersuisut har tidligere oplyst, at de i samarbejde med lønmodtager- og 

arbejdsgiverorganisationerne har iværksat arbejdet med at skabe en 

barselsfond, hvad er status for opgaven? 
 

2. Har Naalakkersuisut planer om at fremsætte et Inatsisartut lovforslag om 

etablering af en barselsfond? Og i givet fald, hvornår agter man at gøre det? 

 

(Medlem af Inatsisartut Múte Bourup Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

Naalakkersuisut har med henvisning til et § 37 spørgsmål nr. 2018 – 216 svaret, at de er 

igang med at optage drøftelser med arbejdsmarkedets parter med henblik på at etablere en 

barselsfond. Fra Inuit Ataqatigiit’s side skal vi fortsat arbejde for etableringen af barselsfonden 

,derfor ønsker at vide om status på arbejdet. Alle kommende forældre har ønsker og interesset 

i rettigheder til at kunne oppebære indtægter under barsel og graviditet, hvorfor vi på denne 

måde kan være med til at skabe trygge rammer omkring de familier, der er ved at etablere sig 

med deres kommende børn.  

 

Jeg ønsker, at mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage.  

 

 


